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 26.7.2021פרוטוקול ישיבת ועדת הגנת הסביבה  שהתקיימה ביום שני  

חברי הוועדה 

 :המשתתפים

מיכל  ,  רוזן-שירי לאור ,אילן גולדנברג, אלון-נירית לביא,  רון זליגמן, , ר"יו –אפרת מזרחי 

 (בזום)זיו 

 מנהלת אגף שירות לתושב ותפעול –אושרת נגר , בראל –אלינור אלפסי  ,שלום טרם :נעדרו

 חנוך וילדיקן, אשר-ליאת הדר בן, מיכל בן שושן, תמיר יונגר, ט המועצה "קב –אלון אגם  :מוזמנים

 :על סדר היום

 עמדת ועדת הגנת הסביבה לעניין כריתת עצים בשל הנחיות כיבוי אש  .1

 המושבות הליך טיפול בעצים ברחבי  .2

 התייחסות כוללת לדוח כיבוי אש בעניין אזורי חיץ  .3

 גבעת עדה  –השעורים ' הגפן לרח' ואדי בין רח –מושבות אנפיות הבקר  .4

 

 :המלצות הועדה

בדגש ,  עמדת ועדת הגנת הסביבה הינה לפעול לביטול אישורי כריתת העצים המוגנים עצי מורשת. 1

 .על הברושים בבתי הספר גבע ואמירים

 נציג הוועדה רון זליגמן  יצטרף לסיור שיתקיים ביום חמישי עם פקידת היערות. 2

 .הוועדה תצא בקריאה להגשת עררי תושבים במטרה לחזק עמדה זו. 3

ליאת בן . הועדה ממליצה להכניס נוהל במועצה שעל כל עץ שנכרת ישתל לפחות עץ אחד במקומו. 4

כולל התאמה לסביבה וכן , מלצים בימים הקרוביםאשר לוקחת על עצמה להעביר רשימת עצים מו

 .טבלת דליקות עצים שישמשו את המועצה בקבלת החלטות עתידיות לנטיעות

 .הוועדה מבקשת לבצע בהקדם בדיקת תקינות ההידרנטים ברחבי המושבות .5

 א"הוועדה ממליצה לגייס תושבים גובלים באזוריי חיץ מועדים לשריפות ולצייד אותם בציוד כב .6

 .כמענה ראשוני מהיר עד הגעת צוותי כיבוי אש

 

 :דיון

 . י התושבים"המטרה לעודד הגשת עררים ע

 . ט המועצה ומנהל בטיחות מוסדות חינוך"י אלון הקב"סקירה של התהליך ע

בינהם , י רשות כיבוי והצלה שבחן נושאים שונים"לפני כשנתיים בוצע סקר בטיחות אש ע: אלון

מבצעים גם . במסגרת תוכנית עבודה מבצעים את המלצות הסקר. נמצא באתרהסקר . העצים



מתקבל היתר לפתיחת המוסדות . אגרונום בוחן את יציבות העצים. בדיקות תקופתיות מדי שנה

 . לאור טיפול במפגעים

סקר נוסף בשנה האחרונה בחן את תכנית . בית ספר כרמים בצעו והשאר הובא לטיפול האגרונום

הוגדר שצריך לכרות עצים מחטניים בקרבה למבנה או . אמור להיות באתר ואם לא יועלה. העבודה

לא כולל . קזוארינות, אורנים מחשש להתלקחות -מחטניים .  עצים מסוכנים בגלל חשש לנפילה

האורנים מהווים סכנה גם מבחינת .  המטרה היא שהברושים בגבע ובאמירים לא ייכרתו.  ברושים

.  רק אורנים באשכולות ובגנים. ופיזור האיצטרובלים  הבוערים למרחק" נפץ"גם הדליקות שלהם ו

שני גנים ברחוב הסחלב נפגעו משורשי האקליפטוסים ופגעו בביוב ויש צורך לבחון את הטיפול 

 ..הנכון בהם

 לא מומלץ להרים להם נוף כי נפגעים. הזן הצריפי. עוצר שריפות. ברוש מצוי אינו מין דליק -ליאת 

 . רק תמיכה של השקיה בקיץ. ממזיקים

איריס פקידת היערות תצא עם נציג כיבוי והצלה ועם אלון לסקר לבחון את תוכנית ,  ביום חמישי

 . ניתן להצטרף. בבוקר 9:30יום חמישי . העבודה

 . פיקוס, אורנים, עצים קזוארינות 40לאחר הורדת הברושים מדובר ב 

 . ינן מחטניות הקזוארינות א: רון

למעט ליד מבנה , הקזוארינות לא מופיעות בסקר המקורי של כבוי אש רק בדוח של האגרונום: אלון

יש לבחון את מידת הסכנה שלהן . המשטרה הקהילתית ולגבי השאר ניתנה המלצה להרים את הנוף

  .גני אשכולות, בית ספר הנדיב, הקזוארינות נמצאות בגן המייסדים. בטבלת דליקות

 מבטיח להתייחס לפניות. נעשתה פניה לפקיד היערות הראשי ארז ברקאי: ליאת

נבקש תגבור במערכות כיבוי , אם יהיה צורך. נגד כריתת הברושים –המועצה / עמדת הועדה : אפרת

 .יחד עם זאת מוסכם על כולנו כי בטיחות הילדים והתושבים מעל הכל. אש

 . ת צמרות או קרבה למבנים יש להמליץ לכרותרק אם יש חפיפ  –לגבי האורנים : ליאת

 .  בהתאם לסקר המקורי, חשוב לבחון כל אחת לגופה –קזוארינות  3לגבי 

על מנת לשמור על , צריך להמליץ למועצה להחליף את האורנים בעצים אחרים בהדרגתיות: חנןך 

להשתמש (. דבי לרר)ף בשיתוף אדריכלי נו, המועצה חושבת על הצללות או עצים חלופיים. קירוי צל

 . בעץ הכרות לשימוש חינוכי סביבתי

המטרה לעקוב אחר מצב העצים ומידת . 2022ליאת מספרת על פרויקט בזכרון שיתחיל ב

 . לקראת החלפתם, י אפליקציה בסיוע התושבים"התייבשותם ע

 הליך טיפול בעצים

כך גם במקרה . יתרי הכריתהההליך התקין דורש בדיקה של המלצות האגרונום לפני פניה לבקשת ה

לוודא . מבקשים מעורבות של הועדה להגנת הסביבה(. מקרה האלונים בגבעת עדה)של לפני פיתוח 

 .שילוב עצים בתכנון ולא כריתה שלהם

 טיפול באזורי חיץ למניעת חשש שריפות

 הדגנים  בגבעת עדה/מתחת לרחוב השעורים.1

 פטל עד שמורת אלוני יצחקלאורך כל השביל ביוסהילדים  כפראזור . 2 

 (לוודא שמנקים ויש הידראנטים –מטע פרטי )האקליפטוסים ברחוב הברוש בבנימינה . 3 

צריך להרים .  היה דיון שבו הוצגו פתרונות. יש טיפול כל קיץ עם טרקטור –לגבי רחוב השעורים 

 . הפך לא כלכלי . לגדר+ מעמיקם הבאת עדר עיזים של אלוני יצחק או . את הנוף ולא לכרות עצים



למצוא תושבים שיהיו אחראי לציוד . יש לבחון את תקינות ההידראנטים בסמיכות לאתרים הללו

, ליבנה, ארבל, מינץ, אמוץ ברחוב הברוש, למשל חנוך ברחוב השעורים. צנרת עד שמגיעה כבאית

 .ויבנה

 .יש לטפל קלנדרית בחורש ולצמצם חומרים דליקים

 .מומחית בתחום, אשר-ליאת הדר בןלהיעזר ב

 מושבת אנפות בקר

ציפור  –בסבך אזדרכת התיישבה מושבת אנפיות בקר  –בואדי בגבעת העדה בגן שבעת המינים 

. חיפושיות פרוקי רגליים, אוכלות זוחלים קטנים –בעייתית מבחינת נזק לאדם ולמערכת הטבעית 

 . בוצע חלקית אך האנפיות חזרו ,היתה המלצה של דבי לדילול. 106נפתחה כריתה ב 

לבחון אופני . לעקוב אחר התיישבות האנפיות ולטפל ישירות. להוריד את האזדרכת –ההמלצה  

 . טיפול נוספים שלא דורשים כריתה

 

 נירית: רשמה


